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NASA BOSNA 
List gradjana Bosne i Hercegovine u Nizozemskoj                   Broj 22 

  
 NAMA VALJA ICI DALJE, PREKO BRDA I DOLINA, I PO SUNCU I PO KISI, PREKO VODE DO 
SLOBODE!  

                                                                                                   Almir Dervisevic 
 

 
DAN SJECANJA NA GENOCID U SREBRENICI U DEN HAGU 

1995 - 2010 
 

 
Danas je 11. juli 2010. godine, petnaest je godina nakon pada Srebrenice. Mi danas u Den Hagu 
odajemo postu svim preminulim 8.373 i posebno 775 osoba koji ce se danas u Potocarima sahraniti, a 
najmladja medju njima je imala samo 13 godina. Mnoge od nas to licno pogadja jer je osjecaj 
nedostatka najmilijih stalan, rekla je prilikom otvaranja svecanosti obiljezavanja Nacionalnog dana 
sjecanja na genocid u Srebrenici predsjednica Platforme Bosne i Hercegovine u Nizozemskoj 
gospodjica Admira Fazlic. 

 
 

 

 
Povorka sa zastavom Republike BiH i nazivima mjesta Genocida 
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GOVOR AMBASADORA BiH NJ.E. GOSPODJE MIRAMDE SIDRAN KAMISALIC U HAGU NA 

EVROPSKI DAN SJECANJA NA GENOCID U SREBRENICI 

Dragi sunarodnjaci, porodice ģrtava, ubijenih, protjeranih i poniģenih,  

Molim vas da vratite vjeru u istinu i pravdu. To su prijatelji mira. Istina se ne moģe sakriti niti pravda 
izbjeĺi. Hag je grad kojega krase epiteti grada mira i pravde. Danas, i veĺ 15-tu godinu zaredom, ovaj 
grad pokazuje svoju solidarnost sa ģrtvama straġnog pokolja i genocida koji su poļinile srpske snage 

predvoĽene generalom Mladiĺem.  

Grad Srebrenica moģe postati simbolom mira, nade, istine i pravde. To je moguĺe samo ukoliko joj se 
vrati multietniļki identitet, ukoliko njenim prijeratnim stanovnicima bude omoguĺen siguran ģivot i rad u 
njoj. 
Ne zaboravite da su sauļesnici u zloļinu oni koji ga poriļu, negiraju genocid ili pokuġavaju umanjiti 
strahote koje je proġao naġ narod na jugoistoku Evrope. 
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Ambasador BiH Nj.E. Miranda Sidran-Kamisalic na Pleinu u Hagu 
 

Majke ubijenih u genocidu polako stare i umiru. Vrijeme neumitno prolazi, mnoge meĽu njima nisu 
nikada pronaġle i sahranile svoje najmilije. 

Danas svi znaju ġta se dogodilo 11. jula, 1995. godine i niko viġe ne moģe ostati ravnoduġan. Pravda je 
zajedniļko dobro, dostupna svima jednako, pomirenje zajedniļka obaveza, a osveta totalni poraz. 
Jednako kao i zloļina, i osvete se treba stidjeti. Priznati grijeh i izvinuti se, jedino je pravedno, 
plemenito, ļovjeļno i dostojanstveno. Priznanje nije znak slabosti, veĺ zrelosti i snage.  
 
Naġ je zadatak da naĽemo naļina i vratimo ļovjeku nadu da je put ka pravdi isplativ.  
 
Cilj moģe izgledati predalek, ali udaljenost cilja nam ne smije usporiti ili pokolebati koraļanje prema 
njemu. Obeshrabreni smo i pokolebani isuviġe ļesto. Neka nas ojaļa vjera i nada majki, njihova bol, 
strpljenje, ljubav i patnja.  
 
Ponovimo molitvu koju ģivimo evo veĺ petnaestu godinu: da nam sloga bude ojaļana, da nam koraci u 
istini i pravdi budu ļvrġĺi, da tuga bude Nada, da osveta bude Pravda, da majļina suza bude molitva 
da se viġe nikada i nikome ne ponovi Srebrenica, da oprostimo, halalimo i nikada ne zaboravimo.  
 

 
 
U govoru bivsi ministar za razvoj i saradnju gospodin Jan Pronk je naglasio da knjiga Srebrenica ne 
smije biti zatvorena i nece biti zatvorena dok god prezivjeli i clanovi porodica zrtava genocida ne dobiju 
odgovor na pitanje sta se desilo, kako se to moglo desiti i ko su odgovorni. Cinjenica da je u Srebrenici 
izvrsen genocid i da su to izvele srpske snage pod rukovodstvom Mladica svjesno, namjerno i 
stravicno. Ali se jos vise mora priznati da  medjunarodna zajednica, ukljucujuci Holandiju, nije zastitila 
stanovnistvo Srebrenice od genocida. Muskarci i djecaci su prepusteni svojoj sudbini a Mladicu tada 
niko nije preprecio put. ñKao politicar iz tog vremena osjecam duboku grizu savjesti i sramotuò, istakao 
je ovaj poznati holandski politicar od dubokog ljudskog integriteta. 
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Gospodin Bram Bregman iz Politickog Komiteta Stari Most, takodjer je uputio kriticke rijeci na racun 
vlade Holandije apelujuci da se usvoji rezolucija Evropskog paralamenta koja poziva da se 11. juli 
proglasi Nacionalnim danom sjecanja na genocid u Srebrenici, da se ne dozvoli Srbiji pristup EU dok se 
Ratko Mladic ne isporuci Tribunalu i  da vlada u dogovoru o zahtjevima prezivjelih i clanova porodica 
zrtava genocida treba da prizna kriticke greske koje je nacinila u zastiti ljudi Srebrenice. ñMi nismo 
zavrsili sa Srebrenicom i to ne mozemo nikad uciniti jer se genocid u Srebrenici ne moze ponistitiò, 
istakao je na kraju svog govora gospodin Bregman. 
 
Na svecanosti obiljezavanja Dana sjecanja na genocid u Srebrenici na Binnenhofu u Den Hagu bili su i 
ambasadori Albanije, Hrvatske, Slovenije, Srbije i Turske i Britanije. 

 
 
 

 

Pustanje balona sa imenima stradalih koji se sahranjuju u Potocarima 

Plavo nebo nad Hagom se zabijelilo od pustenih 775 balona sa imenima zrtava pobijenih prije 15 

godina  a vjetar ih je nosio u pravcu Potocara. 

Ljudi su se pitali, Boze mili, kad je ovoliko balona za 775 mrtvih, kojima se danas klanja dzenaza u 

Potocarima, koliko je onda 11 puta toliko??????? 

 
 
 
 
 



     www.bihplatform.nl                                                                                  GOUDA 11. JULI 2010                                                                                                

                                                                                                                                              

                                                             

 

                                    

 

Nasa Bosna - List gradjana Bosne i Hercegovine u Holandiji                                   

                                                                              

5 

       

IZBORI U BiH I DIJASPORA: GLASOM PROTIV ZLOCINA I KORUPCIJE! 
 
 

 
 
   Pise: Mustafa  
Hadziibrahimovic 
 
 
Izbori u Bosni i Hercegovini se blize. Na lokalnim izborima 2008. odziv gradjana iz dijaspore je bio 
katastrofalan. Od preko pola miliona potecijalnih glasaca, koji zive van granica domovine, njih samo 
nekoliko hiljada je dalo svoj glas. Glasovi dijaspore mogu da odrede trecinu parlamenta BiH, a 
vremenom postaju beznacajni. Zasto je to tako? 
To je moguc pokazatelj bezbriznosti onih koji su silom ili milom napustili svoj dom, a i macehinskog 
odnosa politickih struktura u BiH prema onima koji su otisli. Cinjenica je da ovakvo stanje nije dobro ni 
za Bosnu i Hercegovinu ni za nas koji zive van domovine. Ako zelimo bilo kakve promjene u BiH 
potrebno je da i mi damo svoj glas.  
 
Protjerani mogu svojim glasom dati do znanja svojim progonoteljima da su jos uvjek tu, da postoje i da 
mogu imati utjecaja na zacrtane planove onih kojima nije u cilju da se svi vrate svojim kucama. Isto 
tako svi mogu svojom glasom dati do znanja korumpiranim politicarima, da kradja iz drzavne kase nije 
vjecna i da ih mi biramo da oni nama i drzavi budu na usluzi, a ne obrnuto. 
 
Bosanci i Hercegovci moraju konacno preuzetu sudbinu u svoje ruke. Mentalitet davanja odgovornosti i 
krivice drugima je krajnje neozbiljan i porazavajuci za bilo kakve promjene od znacaja. Mi i nasa 
domovina, imamo pravo na bolju, posteniju, prosperitetniju, ljudskiju buducnost, a jedan od kljuceva za 
takvu buducnost je izlazak na izbore! 
Pitanje je da li mozemo sebi dati za pravo da se zalimo ili da kritikujemo desavanja u nasoj domovini, 
ako ne iskoristimo ono demokratsko pravo koje nam je dato, a koje nam je istovremeno i gradjanska 
duznost, naime pravo glasa na izbor predstavnika bilo to na lokalnom ili drzavnom nivou. Ako zelimo da 
nas ti predstavnici ozbiljno shvate, onda mi moramo izaci na izbore.  
Pored toga imamo moralnu duznost prema onima koji su ostali da zive u zemlji koja mrkotrpno gradi 
svoj put ka demokratskom, pravnom i prosperitetnom drustvu. Pokazimo da njih, a ni nasu Bosnu i 
Hercegovini nismo zaboravili i definitivno otpisali i izadjimo na sljedece izbore u oktobru 2010! 
 
Svi oni koji do sada nisu izvadili CIPS licnu kartu, trebaju to da urade sto prije, najkasnije do jula 2010. 
CIPS-ova licna karta vam je dovoljna da ostvarite pravo glasa na sljedecim izborima. Vise informacija o 
opcim izborima i registraciji na www.izbori.ba ili  http://www.wix.com/lokos1998/Izbori-2010.  
 
 
 

 
 

http://www.izbori.ba/
http://www.wix.com/lokos1998/Izbori-2010
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VRIJEME DA SE REGISTRUJEMO ZA IZBORE U BiH 
 

3. oktobra 2010. godine ce se odrzati opsti izbori u Bosni i Hercegovini.  
 
S obzirom da smo svjesni nuzne potrebe kvalitetne i sustinske promjene ustava, u cilju unaprijedjenja 
funkcionalnosti drzave, ekonomskog napretka i razvitka civilnog drustva, zadatak svih patriota je da 
izadju na izbore i daju svoj glas politickim opcijama, koje su u potpunosti privrzene Bosni i Hercegovini 
kao zemlji sa hiljadugodisnjom tradicijom multikulturalnosti, te koje zastupaju istinsko suocenje sa 
ratnom prosloscu kao neminovni drustveni diskurs.   
 
Samo funkcionalno uredjena i stabilna drzava moze znacajno iskoristiti svoj privredni i socijalni kapital, 
moze osigurati jednaka prava svih svojih gradjana, te ujedno sprijeciti ucjenjivanja i blokiranja drzavnih 
institucija od strane onih politickih opcija koje nazalost svaki napredak svoje drzave Bosne i 
Hercegovine dozivljavaju kao sopstveni poraz. 
 
Opce je poznat stav mnogih Bosanaca u dijaspori kako sa svojim glasom ne mogu nista promjeniti (a 
mozda bas vas glas bude odlucujuci), te kako su svi politicari ionako neposteni. Mi smatramo da takve 
zamke negativnih misljenja i pausaliziranja ne idu u prilog Bosni i Hercegovini. Stavise, neizlazak na 
izbore bosanskohercegovackih patriota daje priliku dolaska na vlast onih opcija koje su jos 1990-tih 
godina, u sluzbi velikodrzavnih projekata odredjenih politickih rezima susjednih zemalja, pokusali 
unistiti drzavnost Bosne i Hercegovine, te zemlju iznutra nacionalno rastrgati (u cemu su, nazalost, 
dijelimicno i uspjeli).  
 
Na osnovu toga sto smatramo da su bosanskohercegovackom drustvu potrebne politicke snage koje ce 
nesebicno raditi na jacanju drzave Bosne i Hercegovine, na izgradnji povjerenja i ozdravljenja drustva 
kroz suocenje, a ne kroz zaborav novije historije, pozivamo sve drzavljane Bosne i Hercegovine da se 
prijave za predstojece izbore i daju svoj glas politickim opcijama opredjeljenim za Bosnu i Hercegovinu!    
 
Obrazac prijave za glasanje izvan Bosne i Hercegovine, uz upustvo za prijavu, vam saljemo u prilogu 
ove poruke. Prijava za izbore se mora izvrsiti najkasnije do 19. jula 2010. godine.   
 
Popunjen obrazac prijave za glasanje izvan Bosne i Hercegovine, sa kopijama trazenih dokumenata, 
morate poslati Centralnoj izbornoj komisiji Bosne i Hercegovine putem poste, fax-a ili email-a. 
 
Adresa: 
Izbori u Bosni i Hercegovini 
Postanski pretinac 451 
71.000 Sarajevo 
Bosna i Hercegovina 
 
Fax: 00387 33 251 333 ili 00387 33 251 334 (preporuka je da zatrazite kopiju i potvrdu poslanog 
dokumenta) 
Email: prijavapp@izbori.ba (preporuka je da zatrazite emailom da vam se posalje potvrda primljenog 
emaila) 
Vise informacija o izborima na: http://www.izbori.ba  
 
 
 
 

 
 

mailto:prijavapp@izbori.ba
http://www.izbori.ba/
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O IZBORIMA U AMBASADI BiH U HAGU NA SASTANKU SA PREDSTAVNICIMA ñMLADI BiHò 
   
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

U Ambasadi Bosne i Hercegovine u Den Hagu 20. aprila 2010. godine odrģan je sastanak sa 
predstavnicima krovne organizacije mladih iz BiH u Holandiji ñMladi BiHò na kojem se razgovaralo o 

predstojeĺim opĺim izborima u Bosni i Hercegovini. 

 Konstatirano je da meĽu bh. dijasporom slabi interes za politiļke prilike u domovini, ġto je rezultiralo 
loġim odzivom biraļa na proġlim izborima. Jedan od uzroka biraļke apstinencije jeste i nemoguĺnost 
glasanja u diplomatsko-konzularnim predstavniġtvima, te sloģenost postupka registracije i glasanja 

putem poġte. 

 Ambasada BiH pruģit ĺe podrġku svim aktivnostima vezanim za informiranje i motiviranje graĽana BiH 

u Holandiji da glasaju na izborima. 

 

                                           

 
 
 
 
 
 

 
 
 

Centralna izborna komisija CIK je pocetkom maja donijela odluku  o DKP BiH u kojima 
se planira organizovanje glasanja za opste izbore u oktobru 2010. U  odluci se nalazi i 
Ambasada BiH u Den Hagu. 
CIK ce nakon isteka roka za registraciju biraca koji se registruju za glasanje u DKP 
donijeti konacnu odluku o DKP u kojima ce biti organizovano glasanje. 

 

http://www.mfa.ba/Images/Slike/mladi bih.JPG
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GRADJANI BIH ODBIJAJU REGISTRACIJU I IZLAZAK NA IZBORE  
PO DEJTONSKOM USTAVNOM KLISEU 

 
 

 
 
Pise: Dr. Ervin Sendijarevic 
 
 
Po medijima je sve vise prisutna panika u vladajucim strukturama i u medjunarodnoj zajednici da se 
veoma malo ljudi u Bosni i Hercegovini i u dijaspori zele odazvati na pozive za glasanje. Svi u vlasti su 
pomalo nervozni i pitaju se kako da motivisu gradjane da to ucine. Sve metode koje su u prijasnjim 
izborima koristene sada vise ne dobijaju prodju. U sutini vladajuce stranke nemaju ni interesa da se 
nesto promijeni. Uvidjeli su da su sa svojim nacionalnim predznakom u prednosti u odnosu na druge 
stranke i da im predizborna kampanja treba jednostavno biti svedena na skucenu borbu unutar vlastitog 
nacionalnog korpusa. Za gradjane druga dva naroda oni se ne osjecaju odgovornim jer ti narodi imaju 
svoje zagarantovane predstavnike u vlasti sa kojima se oni po dogovoru ne dogovaraju.  
 
Gradjani su sada napokon postali svjesni da ovim sistemom nedemokratskog i diskrimimirajuceg 
Dejtonskog ustava bilo kakva sustinska promjena prakticno  nije moguca. Struktura vlasti je  Anexom 
4 Okvirnog mirovnog sporazuma iz Dejtona tako regulisana da se tronacionalni kljuc ne smije narusiti. 
Glasanje u tzv. RS i u FBiH je isto tako definisano nacionalnim kljucevima. Tronacionalna Skupstina se 
na kraju sastavlja opet po principu delegata koji su izabrani iz nacionalnih entiteta i sve tako do u 
nedogled. Kako god glasas na kraju se ustavno moraju stvoriti 3 nacionalne grupe politicara koje ce se 
opet trositi u borbi za zastitu toboznjih vitalnih nacionalnih interesa svojih izbornih nacionalnih baza i 
nikad nece doci do ozbiljnog raspravljanja i odlucivanja o privredi, zaposljavanju, ekonomiji, 
zdravstvu,socijalnim problemima. Dejtonskim ustavom je jednostavno gradjanima Bosne i Hercegovine 
ukinuto pravo na demokratske promjene i razvoj.  
Sa  Dejtonskim ustavom i izborima samo se legitimise tronacionalna podjela koja je zapoceta ratom i 
nema tih izbora koji tu nesto mogu da promijene. Ljudska i  gradjanska prava su u potpunosti 
podredjena nacionalnim pravima iskljucivo 3 vladajuca naroda. Narod je jednostavno shvatio da nema 
nikakvih prava da bira nesto drugo osim onog sto je nametnuo Dejton. Jedino sto se dozvoljava narodu 
prema Dejtonu  je da u okviru pojednog nacionalnog korpusa utjece da sjase Kurta a da uzjase Murta. 
U to smo se vec nekoliko puta u dosadasnjim ñdemokratskimò izborima uvjerili.  
 
Sve vise postaje jasno da je nezainteresovanost i neizlazak gradjana na izbore rezultat jasnog 
razotkrivanja dugogodisnje prevare i da je to cin tihog bojkota vlasti a ne nemarnosti ili neodgovornosti 
gradjana. Gradjani ocito vide da demokracije, pravde i prava jednostavno nema. Disfunkcionalnost 
drzave, zloupotreba vlasti i samovoljno i neodgovorno ponasanje politicara  prisutno je na svim nivoima 
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glomaznog drzavnog aparata  a da za to kontinuirano niko nista ne odgovara. Bosna i Hercegovina 
jednostavno na silu funkcionise javno i pravno po principu medjunarodnog protektorata  koji treba da 
sprijeci ratne sukobe u tekucem procesu disolucije drzave BiH. Taktika politickog, ekonomskog i 
demografskog  iscrpljivanja protivnika podjele Republike BiH  sve vise dolazi do izrazaja. Gradjani sada 
razocarano rezonuju: glasao ne glasao isto ti se pise. Protestovati ne vrijedi jer to nitko ne slusa niti 
uzima za ozbiljno. Jedino sto je gradjanima jos ostalo su opsti javni bojkot i Dejtonskog ustava i izbora, 
u  nadi da ce se jednostavno nesto morati da pokrene sa mrtve tacke.  
 
Gradjani se pitaju koja je to drzava u svijetu u kojoj nemaju svi gradjani pravo da biraju i da budu birani 
bez obzira na nacionalnu i vjersku opredjeljenost.  To osnovno biracko pravo je suspendovano 
Dejtonskim ustavom. U gotovo svim Evropskim drzavama su ta prava zagarantovana samo  BiH  to 
pravo nema. U svim glavnim organima vlasti evropskih drzava su birani i nalaze se i gradjani 
manjinskih grupa samo u Bosni to nije dozvoljeno.  Pitanje je zasto je Evropa u BiH ikad podrzala 
Dejtonski diskriminirajuci ustav kojeg ona sama nikad ne bi primijenila i prihvatila. Zasto Evropa tvrdi da 
su u Bosni obavljani demokratski izbori, a na medjunarodnim sudovima  proglasava izborne zakone 
nedemokratskim i diskriminirajucim. Zasto u Americi moze da bude predsjednik bilo koji gradjanin SAD 
a jedan Jevrej, Rom ili Bosanac to nemoze biti u BiH. Zasto je nama svima oduzeto to pravo koje smo 
imali prije nametanja Dejtonskog ustava a regulisano je Ustavom Republike BiH. Odgovor je jasan. 
Jednostavno, jer su nam nametnuta rjesenja sa strane, jer smo protektorat i kao takvi nismo legitimna 
drzava koja ima preduslove za ulazak u Evropsku uniju.  
Napokon je jasno da EU hoce da integrise u svoju zajednicu drzavu koja ima SVOJ ustav, koja postuje 
sve medjunarodne principe demokracije, a ne tamo neku Dejtonsku Bosnu. Jedino za sto su gradjani 
BiH glasali je Ustav Republike Bosne i Hercegovine i jedino oni mogu i da ga promijene. Ako postoji 
medjunarodna pravda i pravo onda je ustav Republike BiH put mira, put otvaranja BiH prema Evropi i 
svijetu. Svako glasanje bez zadovoljavanja tog osnovnog svjetskog principa demokracije u jednoj 
drzavi nema nikakvog smisla. Sva ova poslijeratna glasanja su glasanja u okviru Dejtonskog 
protektorata BiH i nemaju nikakve veze sa drzavom Republikom Bosnom i Hercegovinom i njenim 
ustavom niti sa demokracijom. Svijetu treba napokon da bude jasno da mi gradjani Republike BiH smo 
prihvatili medjunarodni  sporazum o miru radi mira ali nikad nismo prihvatili niti zelimo vise nametnuti 
Dejtonski protektorat BiH niti Dejtonski samoproglaseni ustav, koji je nelegitiman, nego hocemo nazad 
ono sto nam je silom, agresijom i genocidom oduzeto, a to je nasa Republika Bosna i Hercegovina. 
Dejtonskim sporazumom je zagarantovano kao prvo i osnovno da se svima vrati sto je oduzeto i da se 
poniste sve promjene koje su ratom nasilno stvorene.  
 
Dejtonski ustav je prema tome suprotan duhu Okvirnog Dejtonskog mirovnog sporazuma jer nam 
oduzima nasu Republiku BiH, oduzima nam nas Ustav i legitimise ratom nastalu tvorevinu tzv. RS.  Mi 
smo imali i imamo nas ustav i nasu drzavu zelimo sami da pravimo, gradimo i razvijamo, postujuci 
medjunarodno pravo i ugovore i da stvaramo demokraciju koja ce biti  primjer za sve zemlje u svijetu. 
Mi smo duboko svjesni da poslije drzavnog udara sa Anexom 4 (tzv. Dejtonski ustav) nama nema 
mjesta niti u Evropi niti u svijetu. Svatko onaj koji nam negira i oduzima to nase medjunarodno pravo i 
pravdu je neprijatelj Republike BiH i njenih gradjana. Mi se stidimo Dejtonskog ustava i onih koji su ga 
neovlasteno potpisali u ime Republike BiH jer je prihvatio entitetsku podjelu dotle jedinstvene zemlje. 
Dejtonski ustav je nelegalan jer vrsi i flagrantnu diskriminaciju Jevreja, Roma i drugih manjina poput 
Hitlerovog III Reicha te trazimo da se pod hitno ukine po osnovu presude Medjunarodnog suda pravde 
od 26. februara 2007. godine kako bi se skinula ljaga sa naseg obraza i zadovoljili temeljni 
medunarodnopravni i humanisticki principi na kojima pociva Evropska unija i UN.  
 
U tom smislu se posljednja Rezolucija Evropskog Parlamenta o BiH treba korigovati i dopuniti s jasnom 
proklamacijom ustavnog ustrojstva BiH u kojem nece biti mjesta za apartheijdsku entitetsku podjelu 
zemlje i dalju egzistenciju Dejtonske drzavne strukture na teritoriji BiH zasnovane na sprovedenom 
genocidu. 
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Za predstojece izbore u oktobru 2010. koji se odrzavaju pod okriljem medjunarodnog protektorata BiH 
po Dejtonskom ustavu  gradjani Republike BiH ne zele i nece se  odazvati u velikom broju niti prijaviti 
za izbore jer protektorat BiH ne smatraju svojom drzavom, nego privremenom vjestackom tvorevinom 
koju ne osjecaju svojom. Svima je jasno da je potpisivanje Dejtonskog ustavnog akta  od strane 
pojedinaca (Izetbegovic, Tudjman,  Milosevic) bilo sa aspekta interesa BiH protivustavno i nelegitimno 
jer je istim prekrseno ustavno i medjunarodno pravo pa i sam medjunarodni mirovni sporazum jer je 
time gradjanima BiH oduzeta njihovo kolektivno vlasnistvo Republika  Bosna i Hercegovina. Zasto onda 
da se netko pita zasto se gradjani slabo odazivaju i prijavljuju za glasanje. Gradjani Republike BiH ne 
zele jednostavno da glasaju po nametnutom i tudjem receptu nego po svom slobodnom nahodjenu i 
iskljucivo u uslovima slobodnih i demokratskih izbora, sto do sada nije omoguceno. 
 

 
 

Arnhem, 5. juni 2010.  
Na ime:  

- Svena Alkalaja, ministra za vanjske poslove BiH 
- dr. Safeta Haliloviĺa, ministra za ljudska prava i izbjeglice BiH 

 

Poġtovani,  

Povodom odluke Ambasade BiH u Australiji da u svojim prostorijama zabrani odrģavanje centralne 
komemoracije kojom se obiljeģava petnaestogodiġnjica genocida u  Srebrenici, uruļujemo oġtre 
proteste. 

Miġljenja smo da bh. Ambasade trebaju pruģiti podrġku svojim graĽanima pri obiljaģavanju ove 
tragedije a ne da opstruiraju njihov rad, ġto se smatra negirajnjem srebreniļkog genocida. 

Ovim pismom bi ģeljeli da u skladu sa svojim ingerencijama i ovlastima sprijeļite eskalaciju i stvaranje 
incidentne situacije te utiļete na Ambasadu BiH u Australiji da promjeni svoje stajaliġte i da obavezno 
zajedno sa naġim graĽanima obiljeģi ovaj znaļajan dan.  

Ujedno Vas molimo da nas obavijestite o Vaġim preduzetim koracima u vezi ovog nesretnog 
nesporazuma. 

S poġtovanjem,  ͖ 

A. Fazliĺ 
Predsjednik PBiH u Nizozemskoj 
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NOVO PONIZENJE ZRTAVA SREBRENICE 
 
 

TADIC U SREBRENICI - NOVO PONIZENJE ZRTAVA GENOCIDA 
 
 
 

 
                                                 MEMORIJALNI CENTAR POTOCARI 
 
 
Saopstenje za javnost Majki Srebrenice i Podrinja 
 
Sarajevo, 6 juli 2010: Iako je Udruģenje gradjana "Majke Srebrenice i Podrinja" prvo pokrenulo 
obiljeģavanje godiġnjica genocida u Srebrenici, iako smo svojim upornim djelovanje izborili Odluku 
Visokog predstavnika o izgradnji Memorijalnog centra i mezarja u Potocarima, samoproklamovani 
Organizacioni odbor za obiljeģavanje 15-te godiġnjice genocida nije se udostojio da nam uputi ni jednan 
poziv za sastanke Organizacionog odbora. Njigovo glavno nastojanje je bilo da kompletnim 
Organozacionim odborom rukovode iskljucivo kadrovi zlocinacke i genocidne Stranke demokratske 
akcije. 
 
Kako bi realizirali svoj zlocinacki plan u sklopu 15-godiġnjice genocida, kompletno rukovodstvo Stranke 
demokratske akcije na celu sa Sulejmanom Tihicem i Sadikom Ahmetovicem se prije nepun mjesec 
dana uputilo u posjetu oficijelnom Beogradu i uz srdacne zagrljaje i poljupce sa Borisom Tadicem i 
Ivicom Dacicem dogovorilo dolazak predsjednika Republike Srbije u Potocare 11-tog jula i posjetu 
Bratuncu 12-tog jula u sklopu obiljeģavanja godiġnjice stradanja Srba. 
 
Iako smo nastojali ucestvovati u radu Organizacionog odbora za obiljeģavanje 15-te godiġnjice 
genocida i ukop posmrtnoh ostataka ubijenih, tek smo posredstvom sredstava javnog informisanja 
saznali da ce se na komemoraciji u Potocarima preģivjelim ģrtvama genocida obratiti oficijelni nacalnik 
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opġtine Srebrenica Osman Suljic, clan predsjedniġtva dejtonske BiH Haris Silajdģic, ministar sigurnosti 
Sadik Ahmetovic i predsjednik Srbije Boris Tadic, drģave koja je izvrġila agresiju i ucestvovala u 
genocidu u Srebrenici. 
 
Dolazak u Potocare i govor predsjednika Srbije ima iskljucivo jedan cilj, a to je ucvrġcivanje 
drģavotvornosti Republike Srpske cija je vojska i policija u saradnji sa Vladom Srbije direktni pocinitelj 
genocida. Po takom izdajnickom konceptu, preģivjele ģrtve genocida 11-tog jula u Potocarima imaju 
samo pravo pognuti glavu, proliti suze i pomiriti se sa sudbinom.  
 
Nije slucajno da na dan komemoracije u Potocare dolazi i premijer Republike Turske, koji nastoji 
izigravati najnovijeg pomiritelja izmedju "dva bratska naroda", iako Republika Turska kao jedna od 
najuticajnijih drģava - clanica NATO saveza, nije ni "prstom mrdnula" dok se na Republiku BiH vrġila 
agresija i zlocin genocida. 
 
Za one koji su podloģni amneziji napominjemo da je oficijelni predsjednik Srbije sin akademika 
Ljubomira Tadica, koji je cinio najuģi "trust srpskih mozgova" koji su kreirali plan agresije i genocida. 
Pored toga, oficijelni predsjednik Srbije je bio ministar odbrane u momentu kad se ratni zlocinac Ratko 
Mladic ġepurio po kasarnama ġirom Srbije i ponaġao kao komandant vojske Srbije u sjeni. 
 
I pored nevidjene presije na preģivjele ģrtve genocida, porucujemo cijeloj svjetskoj javnosti da ce se 11-
tog jula u Potocarima glas ģrtve genocida itekako cuti. 
 
Svim najavljenim zvanicnicima porucujemo da su dobrodoġli samo u Republiku Bosnu i Hercegovinu, 
jer je presuda Internacionalnog suda pravde nadredjena Dejtonskim genocidnim tvorevinama. 
 
Ako najavljeni zavnicnici misle da dolaze na teritoriju Republike Srpske, za takve posjetioce vrata 
Memorijalnog centra i mezarja u Potocarima su uvijek zatvorena. 
 
Ako je za predjednika Republike Srbije i premijera Republike Turske Republika Srpska trajna i 
nedodirljiva drģavotvorna cinjenica, preģivjele ģrtve genocida im u ime internacionalnih pravnih normi 
porucuju: "Vojvodina je nezavisna drģava, Sandģak je Republika, Kurdistan je Republika. 
 
Internacionalne pravne norme mogu uistinu biti pravne norme ako je njihova primjena ravnopravna na 
cijeloj zemaljskoj kugli, a ako doticna gospoda misli da je Bosna i Hercegovina presedan, grdno se 
varaju. Preģivjele ģrtve genocida zahtijevaju implementaciju presude Internacionalnog suda pravde i od 
toga nece odustati, jer genocid nikad nece biti sredstvo za stvaranje genocidnih tvorevina i pisanje 
genocidnih i zlocinackih ustava. 
 
 
Za udruģenje  
Ibran Mustafic, predsjednik UO Udruģenja  
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DEBATA O SUDSKIM TUZBAMA SREBRENICANA U AMSTERDAMU 

 

 

 

 

 

 

 

                                                          

                                                   Advokati Hagedorn i Zegveld sa Van den Bergom (s) 

U povodu obilljezavanja 15 godina genocida u Srebrenici najveca mirovna organizacija u Holandiji  IKV 
Pax Christi je u saradnji sa Platformom BiH  u Kulturnom centru De Balie u Amsterdamu organizovala  
11. maja debatu sa advokatima koji zatsupaju familije zrtava  i prezivjele Srebrenicane u tuzbi protiv 
drzave Holandije i UN.  

U sali Debatnog centra 'De Balie' nije se moglo cuti nista bitno novo osim odlucnosti advokatskih 
timova da istraju u zahtjevima svojih klijenata, a njih nije malo. U prvoj tuzbi je Hasan Nuhanovic, bivsi 
prevodilac Holandskog bataljona u Potocarima, cije su roditelje i brata srpski vojnici ubili odmah nakon 
sto su ih holandski vojnici istjerali iz Kampa Potocari, u drugoj familija pod istim okolnostima ubijenog 
elektricara Rize Mustafica, uposlenika UN snaga u Srebrenici. Tuzitelji su njegova zena i d jeca. U 
trecoj i najznacajnijoj tuzbi su 6000 prezivjelih koji optuzuju i Holandiju i UN za odgovornost za smrt 

hiljada muskaraca Srebrenice nakon 11. jula 1995. Godine. 

U dosadasnjem sudskom postupku Sud u Den Haagu je odbacio tuzbe pa sada postoji mogucnost 
zalbe i postupka na visem sudu. Advokati Liesbeth Zegveld i Axel Hagedorn su naglasili da nece 
odustati sve dok zahtjevi prezivjelih Srebrenicana ne budu rijeseni, sto je jedina okolnost koja nudi 
nadu ovim ljudima. Debata je potvrdila da se radi o sudskom procesu gdje politika i drzava Holandija 
snazno stoji iza predmeta, ukazujuci da jedina i sva odgovornost lezi na UN, koje stiti pravna 

nedodirljivost i imunitet od odgovornosti.  

'Ovo je bitka Davida i Golijata ali mi necemo odustati', rekli s u advokati. Drzava pa ni UN nisu iznad 
zakona. Poluge izvrsne vlasti moraju imati sudsku odgovornost.Takodjer su nagovijestili i mogucnost 
podnosenja tuzbe pred Evropskim sudom pravde u Luksemburgu ali prije toga mora se zavrsiti 
procedura na nivou apelacionog suda u Holandiji. 
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TUZBA PROTIV ODGOVORNIH IZ HOLANDSKOG BATALJONA U 
SREBRENICI 

 

Advokat Liesbeth  Zegveld je saopstila pocetkom jula da su porodice zrtava iz Srebrenice podnijele 
tuzbu zbog genocida i ratnih zlocina protiv, izmedju ostalih, komandanta holandskog bataljona 
(Dutchbat)  Thom Karremansa. Tuzbe su podnijeli Hasan Nuhanovic i porodica Rize Mustafica zbog 
toga sto su holandski vojnici u julu 1995. njihove clanove porodica predali Bosanskim Srbima, koji su ih 

potom ubili. 

Osim Karremansa, komandanta Dutchbata iz sastava misije UN, prijava je podnesena i protiv njegovog 
zamjenika Frankena kao i protiv personalca Oosterveena. Bataljon je imao zadatak da zastiti civile u 
Srebrenici. 11. jula 1995. godine enklava je pala u ruke bosanskih-srpskih vojnika koji su nakon toga 

pobili preko osam hiljada djecaka i muskaraca. 

Nuhanovic je bio prevodilac kod Dutchbata. On je zajedno sa svojim rodteljima i bratom trazio zastitu u 

Komandi Dutchbata. Vojnici Dutchbata su ih natjerali 13. jula da napuste bazu.  

Takodjer je i Rizo Mustafic, koji je radio kao elektricar za Dutchbat od 1994. Morao da napusti bazu. On 
se vodi kao nestali. Posmrtni ostaci oca i brata Nuhanovica su 2007. i 2010. pronadjeni. Brat ce mu biti 

sahranjen ovog 11. Jula u Potocarima. 

Ministarstvo Unutrasnjih poslova nije nikad sprovelo krivicni postupak iako je obavezno da to uradi 
prema Evropskim sporazumima, naglasava advokat Zegceld. Porodice zrtava traze da se ta istraga 
uradi. Krivicna prijava je podnesena nadleznom Ministarstvu unutrasnjih poslova u Arnhemu jer 
tamosnji sud obradjuje krivicne postupke protiv vojnih lica. 

Rizo Mustafic, kao i ostalo lokalno osoblje, morao je zajedno sa pripadnicima Dutchbata imati 
osiuguran izlazak iz enclave. On je znao da je stajao na zvanicnoj listi bataljona, kako kaze advokat 
Zegveld, i to su i Karremans i Franken potvrdili. Uprkos tome Oosterveen mu je naredio da napusti 
bazu. Cim je izasao van kruga baze Mustafic je odvojen od supruge i odveden. 

Nuhanovic je mogao ostati u bazi ali njegova familija nije. Franken je rekao da njegov otac moze ostati 
ali da brat i majka ne mogu. Na kraju su sve troje napustili bazu. ñFranken je namjerno i svjesno 
Nuhanovicevog brata i oca izbacio iz bazeò, tvrdi advokat Zegveld. ñFranken je priznao da ih je poslao u 

smrt.ò 

 

MINISTARSTVO ODBRANE HOLANDIJE ZABRANILO CASOPIS POSVECEN 
SREBRENICI JER JE ĂSTETANñ  

Ministarstvo odbrane Holandije zabranilo je objavljivanje specijalnog izdanja vojnog ļasopisa 
posveĺenog Srebrenici, jer smatra da bi "ukazivanje na dramu iz 1995. moglo da bude ġtetno po 
vojsku", prenijeli su holandski mediji.  
Namjera uredniġtva bila je da objavi ļasopis uoļi obiljeģavanja 15 godina od pada srebreniļke enklave, 
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za ļiju je zaġtitu bio odgovoran holandski bataljon UNPRPFOR-a.  
 
"Iako, prema stavu suda, Holandija nije odgovorna za ubistva koja su uslijedila, Srebrenica ostaje crna 
taļka u historiji holandske vojske", istiļu mediji.  
Odluka o zabrani objavljivanja novog broja vojnog ļasopisa obrazloģena je ļinjenicom da u trenutku 
kada nova vlada tek treba da bude formirana i u periodu ekonomske krize, Ministarstvo odbrane ne bi 
trebalo da se u vijestima pominje u negativnom svjetlu.    
 

Vodeĺe holandske parlamentarne partije ocijenile su zabranu pretjeranom i nepotrebnom. 

Ministarstvo odbrane Holandije se ponovo spotice o Srebrenicu 
 
Ministarstvo odbrane je zabranilo stampanje specijalnog izdanja lista Podoficir posvecenog Srebrenici 
Jer bi time, kako kazu, oruzana sila bila prikazana u losem svjetlu. Dion van den Berg iz IKV Pax Christi 
osudjuje ovu odluku. Ministarstvo odbrane na ovaj nacin propusta priliku da se prikljuci medjunarodnom 
i nacionalnom razvoju i onemogucava pokusaje poboljsanja odnosa izmedju Holandije i Srebrenice. 
 
U nedjelju 11. Jula o.g. navrsava se tacno 15 godina od pada Srebrenice u ruke Bosasnkih Srba; Preko 
8000 osoba je narednih dana pobijeno. Priznanje, privodjenje pravdi i odboljevanje ovih zlocina je jos 
uvijek u punom toku a u pojedinim podrucjima je tek na pocetku. Nedavno je vecina srpskog 
parlamenta glasala za vlastitu izjavu o Srebrenici povodom Rezolucije Evropskog parlamenta o 
Srebrenici. 
Proteklih godina su obavljeni razgovori izmedju vojnika Holandskog bataljona i prezivjelih Srebrenicana 
ï neki uz podrsku Centra za sjecanje Kampa Westerbork i IKV Pax Christi a neki na sopstvenu 
inicijativu. 
Treba istaci da su vojnici holandskog bataljona i prezivjeli takodjer zajednicki  posjetili Tribunal za bivsu 
Jugoslaviju u cilju informisanja o procesu sudjenja Karadzicu. Vise desetina Holandjana ce ove godine 
11. jula prisustvovati  godisnjem sjecanju u Srebrenici. Tog dana ce oko 800 posmrtnih ostataka zrtava 
biti sahranjeno u prisustvu clanova porodica. Ovdje ce opet biti pristni  vojnici iz holandskog bataljona. 
Nekoliko stotina Holandjana i gradjana BiH u Holandiji ce istog dana ucestvovati na Nacionalnom Danu 
sjecanja na Srebrenicu na trgu Het Plain u Den Hagu. 
 
Na ovim susretima je proteklih godina otpoceo jedan novi proces u kojem se proslost gleda pravim 
ocima. To je jedan pokusaj obnavljanja odnosa, takodjer izmedju Holandije i Srebrenice. To sigurno 
samo po sebi nije ni malo lahko za one koji su direktno pogodjeni. Oni su ponovo bili izlozeni 
neugodnostima, konfrontirani osjecanjima tuge, frustracija, bijesa i nemoci. U svemu ovom  je potrebna 
maksimalna otvorenost, sposobnost samokritickog pristupa, strpljenje i postovanje za sagovornike da bi 
se ovom procesu dala sansa. 
 
Ministrastvo odbrane sada sve to vidi drugacije. Otvorenost ovog problema iIi rasprava o tome se sada 
ne odobravaé  za Ministarstvbo odbrane je Srebrenica vec godinama istorija. Istorija? Neka to kazu 
desetine hiljada koji ce  11. jula u Srebrenici svoje clanove poridece sahranjivati. Recite to 
Dutchbaterima koji su zapoceli razgovore sa porodicama zrtava. 
Ali, otvorenost u poslovima i samokriticnost nikad nisu bili jaka strana ovog Ministarstva. Treba se sjetiti 
samo  debrifingsraporta od jeseni 1995. kada se Dutchbateri u njemu nisu uopste prepoznali i meteza 
oko ostecenih snimaka fotorolni. Zato je logicno i s pravom da porodice zrtava i Dutchbateri osudjuju 
zabranu publikacije. Nije samo  u pitanju iznenadjenje sto je Ministarstva odbrane donijelo ovakvu 
odluku. Odluka predstavlja  takodjer blamazu i stetu za porodice i Dutcbatere kao i za process trazenja 
istine i pravde. 
 
Dion van den Berg, Visi politicki saradnik IKV Pax Christi 
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PISMO NKRBiH MANDELI - POZIV DA SE MINUTOM SUTNJE NA FINALNOJ UTAKMICI 
SVJETSKOG PRVENSTVA U FUDBALU SVIJET SJETI SREBRENICE 
 
Juli 11 nije samo dan finalne utakmice Svjetskog prvenstva u nogometu nego i tuzna godisnjica 
genocida u Srebrenici  
 
Otvoreno pismo Nelsonu Mandeli 
Na dan 11. juli 1995. u Sigurnosnoj zoni Ujedinjenih Nacija u Srebrenici, preko 8.300 bosanskih 
muskaraca i djecaka su bili opkoljeni snagama odmetnicke paradrzave "Republike srpske" i brutalno 
pogubljeni.  
 
Internacionalni sud Pravde Ujedinjenih nacija je presudio da je to bio genocid.  
 
Dan 11. juli 2010 je 15. godisnjica genocida i poklapa se danom finalne utakmice Svjetskog prvenstva u 
nogometu koje se odrzava u vasoj domovini.  
 
Gospodine Mandela, Vi poznajete bolje nego bilo ko drugi zlo koje donosi ubistva i represiju neduznih 
ljudi samo zato sto nose razlicitu "etiketu" kao sto je rasa, narodnost ili religija. Cijeli vas zivot ste se 
borili protiv takvog zla, pa ste stekli glas koji se cuje sirom svijeta. Molimo Vas, iskoristite Vas glas, 
poklonite ga onim 8.300 Bosanaca koji su tada ubijeni i ne mogu sami govoriti.  
 
Molimo Vas da pitate Vasu drzavu Juznu Afriku i FIFA da se odrzi minuta sutnje prije finalne utakmice, 
da se sjetimo zrtava genocida u Srebrenici i Bosni i Hercegovini.  
 
Sa velikim postovanjem! 
 
Dr. Tarik Borogovac 
 
NKRBiH 
 
                                                               www.sos1995.com 

 
 
 
ZRTVE GENOCIDA U SREBRENICI BEZ MINUTE SUTNJE NA FINALU SVJETSKOG PRVENSTVA 

SRAMOTNA ODLUKA FIFA-e 
 
Krovna svjetska fudbalska organizacija FIFA neĺe odrģati minutu ġutnje prije poļetka finalnog susreta 
Svjetskog prvenstva izmeĽu Ġpanije i Holandije, stoji u zvaniļnom odgovoru Druġtvu za ugroģene 
narode ñInternacionalò, koji je potpisao generalni sekretar FIFA-e Jerome Valcke. 
 
"Na genocid u Srebrenici podsjeĺa se s tugom i bolom ġirom svijeta, posebno u Evropi, gdje je 11. juli 
proglaġen Danom komemoracije za ģrtve Srebrenice. Naģalost, taj dan koincidira s hapġenjem i 
izricanjem kazne na doģivotnu robiju Nelsona Mandela i njegovih suboraca prije 50 godina. Kako 
moģete i pretpostaviti, taj dan ima veliki znaļaj za cijeli afriļki kontinent, a posebno za Juģnu Afriku. 
Zato se nadamo da ĺete imati razumijevanja za to da nijedan od tih uģasnih dogaĽaja neĺe biti 
posebno istaknut u Juģnoj Africi na zavrġnoj utakmici Svjetskoga prvenstva u fudbalu 2010. Dozvolite 

http://www.sos1995.com/
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da povodom tog tragiļnog dana iskaģemo naġe duboko ģaljenje zbog ģrtava zloļina u Srebrenici i 
sausjeĺanje s njihovim porodicama i graĽanima Bosne i Hercegovine", stoji u odgovoru FIFA-e, koji 
vam prenosimo u cjelosti. 
 
Druġtvo za ugroģene narode ñInternacionalò svoj je zahtjev uputilo 6. jula na ime predsjednika FIFA-e 
Seppa Blattera. 
Nacionalni Kongres Republike Bosne i Hercegovine je uputio pismo Nelsonu Mandeli a vise politiļara i 
politiļkih stranaka su takoĽer  zatraģili od krovne fudbalske organizacije da odrģi minutu ġutnje u 
spomen na preko osam hiljada ubijenih Boġnjaka 11. jula 1995. godine. 
 
U nedjelju, 11. jula, bit ĺe obiljeģena 15 godiġnjica genocida u Srebrenici. U Memorijalnom centru 
Potoļari biĺe odrģana komemoracija i ukop 775 ģrtava najveĺeg genocida u Evropi nakon Drugog 
svjetskog rata.  
 
                                                                _________ 0 _________ 
 
 
 
Medjunarodni krivicni sud za bivsu Jugoslaviju 
International Criminal Tribunal for the former Yugoslavia (ICTY) 
 
Glavni tuzilac   
Gosp. Serge Brammertz 
 
P.P. Box 13888 
2501 EW The Hague, The Netherlands 
 
24. april 2010. 
 
Postovani gospodine Brammertz, 
 
Uskoro cete posjetiti Srbiju  i razgovarati s predstavnicima srpske Vlade o suradnji s     
Medjunarodnim sudom za ratne zlocine za bivsu Jugoslaviju (ICTY). Namjeravate 
posjetiti i Bosnu i Hercegovinu i susresti se s Majkama Srebrenice.  
 
U vezi s Vasom posjetom Srbiji zelimo Vam skrenuti paznju na neodgovornu i 
neprihvatljivu taktiku odugovlacenja hapsenja i izrucivanja osumnjicenih ratnih 
zlocinaca Ratka Mladica i Gorana Hadzica.  
 
Drustvo za ugrozene narode ï internacional posebno istice da se glavni osumnjiceni 
ratni zlocinac Ratko Mladic, koji je, izmedju ostaloga, naredio i masovnu egzekuciju 
najmanje 8.373 mladica i odraslih muskaraca ï slobodno kretao po Beogradu do 
2002 godine, premda ga Tribunal trazi s medjunarodnim nalogom za hapsenje. 
 
2003. i 2004. godine  Mladic je javno boravio u kasarnama Armije Srbije i Crne Gore. 
U to vrijeme sadasnji predsjednik Srbije Boris Tadic bio je ministar obrane pa je 
samim time direktno odgovoran za  skandalozno ponasenje vrha Srbije. Nakon 
odlaska u penziju 1996. godine Mladic je do 2002. godine bio sluzbeni savjetnik u 
Kriznom stabu Armije Srbije i Crne Gore. Do novembra 2005. iz Beograda je primao 
redovnu penziju. 
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Vi ste u izvjestaju koji ste pocetkom juna 2009. uputili Vijecu sigurnosti UN-a  
naveli da postoje pozitivni pomaci te da srpski organi sigurnosti zele suradjivati u 
vezi sa dostavljanjem dokumenata i izrucenjem Mladica. Pritom ste jasno izrazili  
svoje uvjerenje da se obojica osumnjicenih ratnih zlocinaca, Ratko  Mladic i  
Goran  Hadzic, jos uvijek nalaze u domasaju srpskih institucija. Potom je u  
 
 
 
novembru 2009. izazvala iznenadjenje Vasa pozitivna ocjena o suradnji Srbije s Tribunalom. Do nje je 
doslo tek nakon sto Nizozemska nije visa insistirala na hapsenju Ratka Mladica kao preduvjetu svakom 
priblizavanju Srbije Evropskoj Uniji. 
 
Vas pozitivni izvjestaj pridonio je tome da su ministri Evropske unije pocetkom decembra 2009. odlucili 
odobriti Srbiji niz trgovinskih olaksica koji su dio Sporazuma o stabilizaciji i pridruzivanju Evropskoj uniji. 
Te su olaksice pocetni korak za iniciranje pregovora o pridruzivanju Evropskoj uniji, koji treba stupiti na 
snagu onda kada srpska Vlada uhapsi dvojicu ratnih zlocinaca te tako uspjesno okonca suradnju s 
Medjunarosnim sudom za ratne zlocine. 
 
Nasa organizacija za ljudska prava izrazava veliku sumnju  u pogledu spremnosti Beograda na 
suradnju s haskim Tribunalom. 
 
Prosle godine srpska je Vlada nastavila politiku otezanja hapsenja osumnjicenika, i to: spektakularnim 
racijama, neuspjelim akcijama hapsenja baziranim na laznim dojavama  itd. Osim toga, eksperti tajnih 
sluzbi pretpostavljaju da se Mladic nalazi u okrilju srpske sluzbe bezbjednosti te da se njegovo 
izrucenje odugovlaci samo iz razloga ñnacionalne sigurnostiò. 
 
Do danas nema rezultata koji bi ukazivali na to da se srpske vlasti trude uhapsiti i isporuciti 
osumnjicene glavne ratne zlocince premda je srpska strana dala obecanje da ce do aprila 2010. u tom 
pogledu ispuniti nalog Medjunarodnog suda pravde (ICJ). 
 
S obzirom na to da dosadasnja suradnja srpskih vlasti ne daje nikakve vidljive rezulatete, moraju se 
konacno preduzeti konkretne mjere ako se i dalje bude opstruirala suradnja  s Tribunalom i time 
blokiralo izrucenje zlocinaca. Konacno, Mladic se i prema Vasim osobnim navodima iz februara 2010. 
skriva u Srbiji i u svakodnevnom je kontaktu sa srpskom tajnom sluzbom. Zbog toga je neshvatljivo da 
do danas nije isporucen.  
 
Usto, iritirajuca je spoznaja da je 19. decembra 2009. prestao vaziti vizni rezim za gradjane Srbije. 
Samo tri dana kasnije Tadic je predao sluzbeni zahtjev za kandidaturu Srbije za clanstvo u Evropskoj 
Uniji predsjedatelju Evropskog vijeca, svedskom premijeru Fredriku Reinfeldtu. Srbija racuna s 
punopravnim clanstvom 2014. godine. 
 
Drustvo za ugrozene narode zahtijeva izricito objelodanjenje tajnih dokumenata iz vremena  
genocida u Bosni i Hercegovini kako odgovorni za zlocine protiv covjecnosti u Bosni i Hercegovini ne bi 
prosli nekaznjeno. Skandalozno je to sto se jos uvijek smatraju povjerljivima dokumenti i zapisnici 
Vrhovnoga saveta odbrane Srbije o razgovorima Slobodana Milosevica s generalima jugoslovenske 
Armije o vojnim aktivnostima u Bosni i Hercegovini. Prezivjeli u genocidu imaju pravo doznati ko je bio 
odgovoran za genocid nad bosanskim Muslimanima (Bosnjacima), za masakre, ubojstva, silovanja i 
protjerivanja. Ta dokumenta  moraju neodlozno i bez ikakvih ogranicenja biti stavljena na raspolaganje 
Medjunarodnom tribunalu za ratne zlocine. 
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U vezi s Vasom posjetom Bosni i Hercegovini zelimo Vas podsjetiti da Majke Srebrenice jos uvijek 
cekaju na objasnjenje zasto su ostaci tijela i osobni predmeti njihovih najmilijih, koji su nadjeni u 
masovnim grobnicama u Srebrenici (dijelovi kostiju, odjeca, osobni dokumenti, satovi, nakit, fotografije 
itd.), unisteni 2005. godine iako se smatraju dokazima u procesima vodjenim pred Tribunalom. 
 
Postovani gospodine Brammertz, molimo Vas da ne zanemarite prezivjele zrtve genocida u Bosni i 
Hercegovine i njihove opravdane zahtjeve te da od odgovarajucih srpskih institucija nedvosmisleno 
zahtijevate preduzimanje hitnih mjera koje ce dovesti do hapsenja i izrucivanja generala Ratka Mladica, 
odgovornoga za genocid.  
 
U ime udruzenja bosanskih zrtava molimo Vas da nam saopstite koje cete konkretne mjere predloziti 
Vijecu sigurnosti Ujedinjenih naroda protiv Srbije ako hapsenje Ratka Mladica i dalje ostane neizvjesno. 
 
Hapsenje i izrucenje Ratka Mladica bio bi veliki prilog haskog Tribunala trajnom miru u Bosni i 
Hercegovini i u cijelom regionu. 
 
S postovanjem 

 
Tilman Zülch 
u ime udruzenja zrtava iz Bosne i Hercegovine 
  
 
na znanje: Predsjedniku Medjunarodnog suda za ratne zlocine u bivsoj Jugoslaviji 
gosp. Patrick Lipton Robinson, Churchillplein 1 , 2517 JW The Hague, The Netherlands 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

"Evropa nije niġta 
nauļila iz holokausta. 
Niġta nije poduzeto da bi 

se zaustavilo ubijanje. 
Ono ġto se u Bosni i 
Hercegovini dogaĽa je 

posthumna pobjeda 
Hitlera.ñ 

 
Marek Edelman 
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INTERVJU SA  

PREDSJEDNIKOM DRUSTVA ZA UGROZENE NARODE TILMAN ZÜLCH 

 

ĂZnao sam da ĺe uslijediti masovno ubistvo kao ġto se dogodilo i u cijelom Podrinju. Ujedinjene nacije i 

njihovi zapovjednici to su prihvatili.ñ 

Gospodine Zülch, iz pouzdanih izvora znamo da ste plakali kada ste saznali da 

su Srbi zauzeli Srebrenicu. Jeste li odmah bili svjesni znaļaja potpunog debakla 

UN-a ?  

Noĺima sam bio na telefonskoj vezi sa radio-amaterima i predstavnicima 

Srebrenice. Organizirali smo meĽunarodne telefonske konferencije s njima. Naġ 

zadnji razgovor bio je uoļi samog pada Srebrenice. I radio-amater Nino Ĺatiĺ je 

meĽu ubijenim. Susreo sam se viġe puta s njegovom voljenom majkom. Znao 

sam da ĺe uslijediti masovno ubistvo kao ġto se dogodilo i u cijelom Podrinju. 

Ujedinjene nacije i njihovi zapovjednici to su prihvatili. 

Odmah nakon toga ste otiġli do vile kancelara Helmuta Kohla u Oggersheimu i tamo ste podigli groblje 

s 1.000 nadgrobnih krstova. Kako je on reagovao? Kako ste Vi doģivjeli reakcije njemaļkog druġtva?  

Masa stanovniġtva u Njemaļkoj bila je zaprepaġtena i izraģavala je simpatije prema Bosancima. 

Dijelovi medija kao i veĺina politiļara, meĽu njima posebno kancelar Kohl i ministar vanjskih poslova 

Kinkel, uļinili su sve da sprijeļe intervenciju koja je mogla spasiti ljudske ģivote. Ne ļudi da je 

povlaļenje Schwarz-Schillinga iz Vlade Njemaļke izazvalo ġiroku podrġku kod ljudi u Njemaļkoj. 

Kako ocjenjujete situaciju da Generalni sekretar Ujedinjenih nacija ne ģeli iskazati poġtovanje prema 

ģrtvama time ġto ĺe se pojaviti pred sudom, ļak i kada preģivjele ģrtve preuzimaju na sebe napor da 

tuģe njegovu organizaciju? 

MeĽunarodna zajednica je nebrojeno puta izdala ģrtve genocida: u Westpapui, u iraļkom dijelu 

Kurdistana, u juģnom Sudanu, u Bijafri, Ruandi i danas u Darfuru. Ne iznenaĽuje me da se ne ģele 

suoļiti sa svojom sramotom. 

Ġta mislite o Stubu srama? 

Stub srama bi trebali razumjeti kao odavanje poļasti ģrtvama u Srebrenici i cijeloj Bosni, kao osudu 

Miloġeviĺevog reģima i njegovih izvrġilaca i kao zahtjev prema Ujedinjenim nacijama da se buduĺi 

genocidi pravovremeno sprijeļe. 
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Moģe li Stub srama kojim ĺe se ukazati na direktnu odgovornost Ujedinjenih nacija za genocid u 

Srebrenici promijeniti neġto na aroganciji i ignorantskom odnosu koje Ujedinjene nacije do danas 

pokazuju prema preģivjelim ģrtvama? Koje su ġanse da ĺe Ujedinjene nacije time biti motivirane da 

mjere za sprijeļavanje genocida proglase svojim prioritetom?  

Za stav Ujedinjenih nacija velikim dijelom bile su odgovorne evropske velike sile. One predstavljaju 

vodeĺi glas u formiranju stava vlada i Ujedinjenih nacija. Na prvom mjestu Vlade Majora (Velika 

Britanija), Mitteranda (Francuska) i Jelcina (Rusija) ali i mnoge druge zapadne zemlje snose 

suodgovornost za genocid. One su instrumentalizacijom Ujedinjenih nacija sprijeļile vojnu intervenciju 

kako bi se zaustavio genocid. "Evropa nije niġta nauļila iz holokausta. Niġta nije poduzeto da bi se 

zaustavilo ubijanje. Ono ġto se u Bosni i Hercegovini dogaĽa je posthumna pobjeda Hitlera.ñ To je 

izjavio Marek Edelman, nedavno preminuli posljednji preģivjeli komandant boraca za slobodu 

Varġavskog geta na velikom protestu Druġtva za ugroģene narode za Bosnu koji je organiziran 

14.novembra 1993.godine na spomen mjestu koncentracionog logora Buchenwald. A ta opomena stoji i 

danas.          

                                     

PISMO IZ SREBRENICE 
 

Made in Portugal 
 

Proġle sedmice identificirano je tijelo Muhameda Nuhanoviĺa ļiji su posmrtni ostaci ekshumirani iz 
masovne grobnice u Kamenici. Identifikaciju je potvrdio njegov brat Hasan koji je pismo koje Dani 
objavljuju napisao istoga dana 

 
 

 
 

 

 

 

 
"Da Bog da da se ovo viġe 

nikome nikada ne dogodi. 
Samo, nema amnestije, 
jarane. Za krvnike nema 

amnestije"  

 

Danas sam identificirao brata po njegovim patikama.  

Jesenas mi javili za mater. Naġli je, ono ġto je ostalo od nje, u jednom 
potoku, selo Jarovlje, dva kilometra od Vlasenice. Ovi Srbi ġto tu ģive 
bacali ļetrnaest godina smeĺe na nju. Nije bila sama. Joġ ġestero su 
ubili na istom mjestu. Spaljeni. Rekoh, nadam se da su spaljeni nakon 
ġto su izdahnuli. Jesenas, isto, odem na sud da vidim Predraga 
Bastaha Cara. Rekao mi jedan Srbin u Vlasenici, dao mu ja poslije sto 
maraka, da ih je Car polio benzinom i zapalio. Kad sam ga u sudnici 
vidio, a sude mu ġto je klao devedeset i druge, ne imadoh ġta ni 
vidjeti. Nekakav zakrģljali odbacak. Valjda je cio ģivot ļekao svojih pet 
minuta da bude neko. I dobio ih je devedeset i druge. Pa onda nije 
bilo muslimana viġe ģivih za klanje do pada Srebrenice. Ļekao je on 

viġe od dvije godine a onda mu opet zapadoġe ġaka u mene mati i joġ neki. Naredbodavac njegov, evo 
ga radi u Sarajevu, tako mi rekao jedan drugi Srbin, a njemu sam dao tristo maraka.  

http://www.bhdani.com/slika.asp?broj_id=679&tekst_rb=8
http://www.bhdani.com/slika.asp?broj_id=679&tekst_rb=8
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Pripremih se da je ukopam ove godine pored oca. Oca identificiraġe prije ļetiri godine, a jedanaest 
godina nakon smaknuĺa. Malo viġe od pola kostiju, kaģu, naġli. Lubanja smrskana odzada. Ne znade 
mi reĺi doktor je l' i to nakon smrti. Sekundarna grobnica - Ļanļari 5. Zvorniļka Kamenica. Trinaest je 
tu grobnica a sve tijela ġto su ih ļetnici, iz primarne grobnice kod Pilice, farma Branjevo, malo prije 
Daytona, buldoģerima zgrnuli, natovarili na kamione i odvezli ļetrdeset kilometara dalje, tu ih istresli i 

ponovo zatrpali.  

Bilo ih je tu oko hiljadu i pet stotina. Tako kaģu oni iz Tribunala. Ļitao sam izjavu jednog od krvnika koji 
kaģe: "Nisam viġe mogao pucati, kaģiprst mi bio utrnuo koliko sam ih pobio. Ubijao sam ih satima." 
Neko im, kaģe, bio obeĺao po pet maraka za svakog muslimana kojeg ubiju tog dana. Reļe i da su 
natjerali vozaļe autobusa da izaĽu i ubiju barem nekoliko muslimana kako ne bi poslije nikad o tome 
priļali. Eto, jadni vozaļi. Jadan Erdemoviĺ ġto kaģe da je morao ubijati ili bi on bio ubijen. Svi su 
morali, eto, a samo je Mladiĺ kriv jer on je to, kaģu, sve naredio. I kad uhvate Mladiĺa, jednoga dana, 
on ĺe reĺi, kao pravi srpski junak: "Ja preuzimam odgovornost za sve Srbe i za cijeli srpski narod. 
Samo sam ja kriv, sudite meni a njih sve pustite." I onda ĺemo svi, i mi i Srbi i ostali, biti sretni i 

zadovoljni. Skinut ĺemo gaĺe i izljubit ĺemo se. Neĺe nam viġe trebati stranci ni za ġta.  

Proġle godine napraviġe im svima kamene niġane, lijepe, bijele. Svi isti, pod konac. Do oca dva prazna 
mjesta. Ļeka on veĺ tri godine moju majku i svog sina, Muhameda, da ih polegnu kraj njega.  

I rekoġe mi za majku. Spremih se da je sahranim kod oca ovog 11. jula 2010. A onda me neki dan 
zovnuġe telefonom - kaģu imamo podudaranje DNK ali nismo sto posto sigurni. Rekoġe da doĽem u 

Tuzlu. I danas ja odem.  

Kupio ja Braci devedeset i pete u proljeĺe nove patike, Adidaske, preko nekog stranca. Donio ih on iz 
Beograda kad se vraĺao u Srebrenicu s odmora. Nije ih Braco nosio ni mjesec-dva kad se ono sve 
desilo. Kupio mu ja i Leviske, 501. Imao je to na sebi. Znam taļno i koju je majicu imao na sebi i koju 

koġulju.  

I pokaza mi danas doktor fotografije - odjeĺe. Kaģe - nema puno, vrlo malo, ali imaju patike.  

Kad je stavio sliku pred mene na sto - ugledam patike, Bracine Adidaske, kao da ih je neki dan skinuo 

sa sebe. Nisu ni odvezane.  

Donese doktor vreĺu preda me i istrese na jedan karton sve ġto su na njegovim posmrtnim ostacima 
naġli. I nakon petnaest godina ļekanja uzeh Bracine patike u ruke. Pored njih i kaiġ, velika metalna 

toka, i ostaci Leviski. Imaju i ļarape, obje.  

Traģio sam onu poznatu etiketu od Leviski 501 - kako bi nam i to potvrdilo Bracin identitet. Uzeh u ruke 
ostatke Bracinih farmerki, nakon petnaest godina. Metalna dugmad. Ostaci od unutraġnjih dģepova. 

Sve od pamuka se raspalo. Nema ga viġe. Ostala samo sintetika.  

Etiketa neka, drugaļija, visi ļitava, samo malo zaprljana, zapetljana u tim koncima, nitima, ostacima.  

Proļitam traģeĺi znak Leviski. Piġe: "Made in Portugal".  

Cijeli dan mi pred oļima to "Made in Portugal". I cijeli ģivot ĺe mi, mislim, biti to pred oļima. Zamrzit ĺu 
sve ġto je "Made in Portugal", kao ġto sam zamrzio Heineken pivo koje su holandski vojnici lokali u 
Potoļarima, u bazi, nepunih sat nakon ġto su sve muslimane istjerali iz nje - pravo ļetnicima u ruke. Ili 
ĺu moģda zavoljeti sve na ļemu piġe "Made in Portugal", sve ġto ĺe me, do kraja ģivota, podsjeĺati na 
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mog ubijenog brata.  

PriĽe mi, tad, jedan holandski vojnik, malo mlaĽi, i nudi mi karton piva, i Marlboro. Ja odmahnem 

glavom. On samo sleģe ramenima i ode.  

I ja, kao i svi ostali, petnaest godina sam molio Boga da, kad jednom saznamo ġta se dogodilo, bude 

da nisu dugo patili, da nisu umirali u mukama.  

Oni su mrtvi veĺ petnaest godina. Te godine neka nova djeca su se rodila. I danas ta djeca imaju 

petnaest godina. Nekome je 11. jula ove godine petnaesti roĽendan.  

Ja neĺu nikada, niļim, uļiniti niġta ġto bi toj djeci ugrozilo buduĺnost. Neĺu to ni pomisliti. Da Bog da 
da se ovo viġe nikome nikada ne dogodi.  

Samo, nema amnestije, jarane. Za krvnike nema amnestije.  

Pitaġe me ģurnalisti puno puta, a neki dan ponovo: koja je moja poruka za buduĺe generacije. Ja im 
ispriļam kako sam nakon Daytona u autu prolazio kroz istoļnu Bosnu traģeĺi tragove nestalih, 
ubijenih. Znao sam da kod Konjeviĺ Polja, Nove Kasabe, Glogove, kuda se ide u Srebrenicu, ima 
masovnih grobnica, da su ih pune livade. I kad sam se tim putem vozio u dane kad je sve cvjetalo, kad 
se sve zelenilo, ja tu ljepotu nisam vidio. Ja sam samo vidio masovne grobnice koje kriju te livade. 

Ispod cvijeĺa leģali su naġi oļevi i braĺa, sinovi. Njihove kosti.  

Vozio sam se pored mjesta gdje ģive Srbi - gledam ih kroz prozor i mislim: ko je od njih ubica? Ko je 

od njih ubica?  

Godinama je bilo tako. Godinama. A onda, jednog dana, pored puta na livadi za koju sam ļuo da krije 
masovnu grobnicu, igrala se jedna djevojļica. Imala je pet-ġest godina. Baġ kao moja kĺerka. Znao 

sam da su tu srpske kuĺe.  

Trļala je ta djevojļica preko livade. I sve mi se pomijeġalo - i ģal, i bol, i mrģnja.  

A onda pomislim: jadna djevojļica, kome je ona ġta skrivila. Ona i ne zna ġta se nalazi ispod te livade, 
ispod cvijeĺa. Bi mi ģao te male djevojļice koja je izgledala baġ kao moja kĺerka. Mogle bi se zajedno 

igrati na livadi - pomislim.  

I poģelim da ta djevojļica i moja kĺerka nikada ne doģive ono ġto smo mi doģivjeli. Nikada. One 
zasluģuju ljepġu buduĺnost. Eto to sam rekao tim ģurnalistima. Ovi posljednji su bili iz Beograda.  

I eto, potvrdi mi doktor Keġetoviĺ - bit ĺe spremni posmrtni ostaci moga brata za dģenazu ovog 11. 
jula. Isto kao da se Braco javio u posljednji ļas da bude sahranjen zajedno s majkom, pored oca koji ih 

ļeka u Potoļarima.  

I tako ĺe, konaļno, moj otac, ubijen u Pilici, ekshumiran u Kamenici, moj brat ubijen u Pilici, 
ekshumiran u Kamenici, i moja majka, ubijena u Vlasenici, ekshumirana iz potoka ispod smeĺa, leģati 
jedno do drugoga u Potoļarima.  
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Gospodin ĹAMIL DURAKOVIĹ, zamjenik naļelnika opġtine Srebrenica i zamjenik predsjednika 
Organizacionog odbora za obiljeģavanje 15-te godiġnjice genocida u Srebrenici: 
  
  
PORED DEKLARATIVNE, NEOPHODNA NAM JE I KONKRETNA EKONOMSKA POMOĹ KAKO BI 
PREĢIVJELE ĢRTVE GENOCIDA IMALE PERSPEKTIVU OVDJE U SREBRENICI 
   

  
         Camil Durakovic 
 
RoĽen: 18.01.1979. godine u Srebrenici 
Struļna sprema:  
Fakultet Pravosudne uprave i Savjetne psihologije (oblast porodiļnog nasilja), zavrġio u Americi 2003. 
godine. 
Kratka biografija:  
Nakon ġto je preģivio genocid u Srebrenici, kada je kao ġesnaestogodiġnji djeļak "marġom 
smrti" preġao na slobodnu teritoriju u Tuzlu, u statusu "izbjeglice" otiġao je u Ameriku gdje se spojio sa 
ostatkom svoje porodice.  
U aprilu 2005. godine vratio se u Srebrenicu gdje stalno ģivi sa suprugom Merdisom. 
Radno iskustvo i sposobnosti:  
Prije dolaska na funkciju zamjenika naļelnika opġtine tri godine je radio u opġtinskoj administraciji na 
pozicijama menadģera centra za pruģanje usluga graĽanima  
(Ġalter Sale) i Savjetnika naļelnika za odnose sa MeĽunarodnom zajednicom. TakoĽe ima 5 godina 
radnog iskustva steļenog tokom boravka u Americi uglavnom iz oblasti Pravosudne Uprave. 
Teļno govori, piġe i ļita Engleski jezik. 
Certifikati: 
OSCE: Odnosi s javnoġĺu u lokalnoj upravi 
OSCE: Public Outreach Initiative Training 
 
 Ģelja mi je bila razgovarati sa prvim ļovjekom opġtine u kome je poļinjen najveĺi genocid u Evropi 
nakon Drugog svjetskog, te prvim ļovjekom Organizacionog odbora predstojeĺe 15-te godiġnjice 
obiljeģavanja genocida nad srebreniļkim Boġnjacima-civilima. Zvao sam gospodina Osmana Suljiĺa na 
njegov mobilni telefon, predstavio se i rekao da ģelim uraditi intervju s njim, naravno, persirajuĺi ga. 
Odgovorio je ovako: "Mladiĺu (stariji sam od njega, inaļe, "samo" 10 godina), naġao si me sada u 
nekim planinskim vrletima, pri voģnji. Nazovi za 30-ak minuta. Nazvao sam i sve smo bili dogovorili. 
Poslao sam mu pitanja, dao razuman rok i nakon ġto je bio probijen, uļtivo sam ga telefonom ponovo 
zamolio da odvoji malo vremena i za naġe ļitatelje, obeĺao je, ali..I opet sam nakon nekoliko dana zvao 
i dobio joġ jedno ļvrsto obeĺanje da ĺe narednih dana poslati odgovore. No, dan nakon toga, javlja mi 
se zamjenik naļelnika i predsjednika Organizacionog odbora predstojeĺe manifestacije, mlaĽahni 
gospodin Ĺamil Durakoviĺ, obavijestvġi me da ga je ovlastio naļelnik da odgovori na moja pitanja. I, 

Bio s am predsjednik Inicijativnog odbora za 
poseban status Srebrenice. I dalje stojim na 

glediġtu da Srebrenica zbog poļinjenog 

genocida zasluģuje svoju neovisnost od 

institucija koje su u presudi Medjunarodnog 

suda pravde identifikovane kao odgovorne 
za genoci d.  
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desio se neplanirano, ali sudjeno, razgovor sa drugim ļovjekom Srebrenice, umjesto sa prvim. 
Naravno, ovim nipoġto ne ģelim umanjiti dignitet gospodina Ĺamila Durakoviĺa koji je bio itekako 
ekspeditivan sa slanjem odgovora, a vjerujem da je njihov sadrģaj potpuno usaglaġen sa stavovima 
mog nesuĽenog sagovornika - gospodina Osmana Suljiĺa. 
  
Kako teku pripreme za obiljeģavanje 15-te godiġnjice poļinjenog genocida u Srebrenici? 
  
DURAKOVIĹ:   Obzirom da je organizacija uhodan proces, tako i ove godine do sada je obavljen niz 
aktivnosti a sve u svrhu ġto dostojanstvenije i bolje organizacije komemoracije 11. jula.  Do sada ima 
721 identifikovana ģrtva genocida, a oļekujemo da ĺe do dana ukopa ta cifra iznositi oko 800. Do sada 
je odrģano ukupno 5 sjednica Organizacionog odbora. Uglavnom sve teļe po planu, sa akcentom na 
15-tu godiġnjicu kada oļekujemo cca 50 000 posjetilaca. 
  
Da li utvrĽen program manifestacije? 
  
DURAKOVIĹ: Program manifestacije nije joġ utvrĽen. Oļekujemo da ĺemo imati utvrĽen program u 
ļetvrtak 17. juna (razgovor voĽen prije 17. juna, op. B.G.) kada ĺe se odrģati sjednica Organizacionog 
odbora. 
  
Da li su prilikom utvrĽivanja programa konsultirani Udruģenje majki Srebrenice te Udruģenje majki 
Srebrenice i Podrinja, naprimjer? 
  
DURAKOVIĹ: Sva udruģenja, odnosno njihove predsjednice, su i ļlanice Organizacionog odbora i 
uzimaju puno uļeġĺe u izradi programa. 
  
Mediji prenose da su se Hakija Meholjiĺ  i Hajra Ĺatiĺ  usprotivili da reis Ceriĺ  predvodi klanjanje 
dģenaze u Potoļarima, dok neki prenose da su oni samo protiv da reis drģi govor (i bilo ko da drģi 
govor) za vrijeme komemoracije, navodeĺi kako je ġutnja u tim trenucima najrjeļitija. Vaġ komentar? 
  
DURAKOVIĹ:  Institucija Islamske zajednice sa Reisom na ļelu je jedina vjerska zajednica koja moģe 
da obavlja vjerski dio programa. S tim u vezi neozbiljno je da bilo ko pojedinaļno odluļuje ko ĺe klanjati 
dģenazu... Kada je rijeļ o govoru, Reis nikada nije ni drģao govor u Potoļarima nego je ļitao 
potoļarsku dovu... Kada su u pitanju govori politiļkih zvaniļnika i drugih, izriļito sam protiv toga i 
slaģem se da je ĺutnja najbolja poruka. Ove godine ĺemo taj dio obiljeģavanja uraditi drugaļije: kada se 
zavrġi vjerski obred, u sklopu Memorijalnog kompleksa Potoļari (van sakralnog dijela), taļnije u Fabrici 
akumulatora, obezbijedit ĺemo press pult sa kog ĺe svi zvaniļnici koji iskaģu ģelju moĺi poslati poruku 
iz Potoļara.  
  
TakoĽer, neki se javno zalaģu da se srebreniļkim ģrtvama svakog 11. jula odaju najviġe drģavne 
poļasti. Ġta vi mislite o tome? 
  
DURAKOVIĹ: To bi bila loġa poruka jer kada bi se odavala poļast naravno uz poļasnu paljbu... poruka 
koju bi smo poslali bi bila loġa, to bi znaļilo da su ģrtve genocida vojnici i oficiri, a ne nevine civilne 
ģrtve. Ne slaģem se s tim. 
  
Zapravo, da li i vi imate utisak da neki politiziraju sa srebreniļkom (i naġom, boġnjaļkom) tragedijom, 
kako prije, tako i za vrijeme te poslije godiġnje manifestacije u Potoļarima? 
  
DURAKOVIĹ: Svakako, naģalost Srebrenica je meta kako dnevno-politiļkih tako i politiļkih 
manipulacija Ălong-termñ. Ļinjenica je da se Srebrenica zapostavi drugim danima, a dokaz tome jest da 
narod u Srebrenici ģivi teġko i da se povratak odvija veoma sporo, skoro nikako. Infrastruktura je skoro 
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u potpunosti uniġtena, a mi sami nemamo kapacitete da to revitaliziramo. Dakle, neophodna nam je 
pored deklarativne i konkretna ekonomska pomoĺ  kako bi preģivjele ģrtve genocida unatoļ svemu 
imale perspektivu ovdje u Srebrenici. 
  
Koliko Boġnjaka danas ģivi u Srebrenici i koji je to procenat od ukupnog broja stanovniġta u gradu, 
odnosno opġtini? 
  
DURAKOVIĹ: U Srebrenici ģivi cca 4000 Boġnjaka, ġto ļini 40% od ukupnog broja stanovnika... Ovo je 
moja liļna procjena s obzirom na to da ģivim ovdje veĺ  5 godina. Naravno, jedini relevantan izvor broja 
stanovnika je CIP-s, meĽutim neki Boġnjaci se ne odjavljuju iz FBiH a ģive u Srebrenici.To rade zbog 
ostvarivanja odreĽenih socijalnih prava (penziono, zdravstveno, boraļko itd.) tako da postoje periodi, 
recimo ljetni, kada ima viġe ljudi koji su ovdje a u zimskom periodu je taj broj manji. 
  
Od ļega se ģivi u tom gradu/opġtini? 
  
DURAKOVIĹ: Veĺina podruļja opġtine Srebrenica je ruralnog tipa tako da veĺina stanovniġtva dolazi iz 
tih dijelova. Naravno, pored onih koji imaju radna mjesta postoje i oni koji se iskljuļivo bave 
poljoprivredom ( stoļarstvom, voĺarstvom itd.), zatim postoji jedan dio koji nema zaposlenje te ģive od 
malih penzija po osnovu poginulih ļlanova porodice.  
  
Kakvi su meĽunacinalni odnosi u gradu/opġtini? 
  
DURAKOVIĹ: Uglavnom dobri s osvrtom na sitne incidente koji se deġavaju s vremena na vrijeme. 
Mi blisko saraĽujemo sa svim relevantnim institucijama ove zemlje kako bi Srebrenica bila multietniļka 
zajednica sa meĽusobnom tolerancijom i uvaģavanjem. 
  
Da li ste zadovoljni sa dosadaġnjim ulaganjima u tu opġtinu od strane Vlade RS? 
  
DURAKOVIĹ: NE! 
  
Slijedom presude Internacionalnog suda pravde u Hagu, bilo je zalaganja da se Srebrenica izuzme iz 
jurisdikcije RS, ali ta inicijativa nije proġla. Kako vi to komentirate i jeste li i vi bili za to da Srebrenica 
postane neka vrsta distrikta? 
  
DURAKOVIĹ: Pa kao ġto znate, ja sam bio predsjednik Inicijativnog odbora za poseban status 
Srebrenice, i dalje stojim na glediġtu da Srebrenica zbog poļinjenog genocida zasluģuje svoju 
neovisnost od institucija koje su u presudi MSP-a identifikovane kao odgovorne za genocid. 
  
Da li u institucijama opġtine Srebrenica rade i oni za koje se osnovano sumnja da su poļinili ratne 
zloļine? 
  
DURAKOVIĹ: Postoji samo jedna osoba, medjutim Tuģilastvo BiH radi svoj posao, te se nadamo da ĺe 
doĺi vrijeme da se i te osobe uklone i procesuiraju. 
  
Poznato je da u povodu oba Bajrama opġtinske sluģbe ne rade. Naļelnik Suljiĺ  je kritiziran od strane 
nekih graĽana - srpske nacionalnosti, te iz Banja Luke. Svi se oni pozivaju na ļinjenicu da tako neġto 
nije u skladu sa zakonskim propisima RS. Hoĺete li objasniti zaġto se donose takve odluke usprkos 
zakonima entiteta u kojem se Srebrenica, ipak (i naģalost) nalazi? 
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DURAKOVIĹ: Naļelnik donosi odluku da je Bajram praznik Boġnjaka i da oni koji hoĺe taj dan mogu da 
ne rade. Dakle Srbi na taj dan rade. Naravno da to Banja Luci smeta ali mi ĺemo istrajavati u naġoj 
vjeri, kulturi i tradiciji uprkos zakonima. 
  
Ġta oļekujete od predstojecih izbora - na drģavnom, entiteskom te opġtinskom nivou? 
  
DURAKOVIĹ: Oļekujem da veĺi broj graĽana uzme uļeġĺe u ovim izborima, pogotovo oni iz dijaspore, 
jer veĺina njih je iz entiteta RS, kako bi smo dobili ġto veĺi broj zastupnika u Narodnoj skupġtini RS-a 
kako bi i mi postali relevantan politiļki faktor u odluļivanju. Kada bi Boġnjaci u dijaspori glasali za svoje 
kandidate u RS-u onda bi mogli mnogo toga promijeniti legalno i legitimno... pa ļak i ono ġto nas 
najviġe boli...  
  
Hvala vam velika za ovaj razgovor. 
  
DURAKOVIĹ: Hvala i vama i pozdrav svim graĽanima BiH u US. 
  
RAZGOVOR VODIO: Bedrudin GUĠIĹ (213) 
  
 

 
 
 

PROJEKAT STUB SRAMA 

 
 

 
POZNATI UMJETNIK ALMIR DERVISEVIC PRED PALATOM MIRA 

U KOJOJ SE NALAZI SVJETSKI SUD PRAVDE U DEN HAGU 
DARUJE PAR CIPELA ZA PROJEKAT STUB SRAMA 

www.stubsrama.com 
 

http://www.stubsrama.com/
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AKCIJA PRIKUPLJANJA 16.744 CIPELA ZA STUB SRAMA U SREBRENICI 

 
 

 
 
                                                             www.stubsrama.com  
 

Den Haag 

LOBIRANJE ZAJEDNICE BiH U EU PARLAMENTU 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                    EU parlamentarka Emina Bozkurt 
 
Predstavnici vodecih organizacija koje okupljaju bh. gradjane u Holandiji Mladi BiH, NAUK-a, Islamske 
zajednice Bosnjaka i Platforme BiH razgovarali su u pocetkom juna u Den Haagu s Eminom Bozkurt, 
ļlanom Evropskog parlamenta, inace predstavnice Radniļke partije Holandije (PvdA).  
 
Teziste interesa bh. delegacije bilo je na osnovnim pitanjima i problemima koji otezavaju proces i tempo 
euroatlantskih integracija Bosne i Hercegovine, kao sto je ukidanje viznog reģima za graĽane BiH, 
nuznost temeljne ustavne reforme, ukljuļenje bh. studenata u pojedine evropske programe 
obrazovanja i specijalizacija poput óErasmus programaô na koji bh. studenti joġ uvijek nemaju pravo, 
pristupnim fondovima za studente i nauļne radnike iz BiH, zdravstvena pomoc i tretman nasih gradjana 
u Holandiji pogoĽenih ratnim traumama. 

http://www.stubsrama.com/
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Utjecajnoj holandskoj politicarki u EP izlozeni su argumenti o neprihvatljivosti i pogubnosti entitetskog 
glasanja u Parlamentu BiH, kao i medjunarodnopravnoj neutemeljonosti daljeg postojanja entitetske 
podjele BiH zasnovane na genocidu. Istaknuto je da BiH sa entitetskom podjelom danas  predstavlja 
crnu rupu u Evropi i da to sto prije treba promijeniti. 
 
Emine Bozkurt je rekla da je spor napredak BiH ka EU krivica bh. politiļara ali da ona ģeli pomoĺi 
narodu BiH. Zatim je ocijenila da je lobi BiH slab i skoro nikakav, za razliku od susjednih zemalja  i da 
se Bosanci i Hercegovci  moraju znatno viġe aktivirati i pokazati svoje lice na pravim  mjestima u pravo 
vrijeme. 
 
U tom smislu predlozila je da krajem septembra, uoļi oktobarskih izbora u BiH, organizuje javnu tribinu 
u Evropskom Parlamentu u Briselu sa zastupnicima EU Parlamenta i funkcionerima zaduzenim za 
Zapadni Balkan sto je od strane prisustnih bh. predstavnika rado prihvaceno.  
 
Gospodja Bozkurt se u ime frakcije socijaldemokrata EP posebno angazovala po pitanju redovnog i 
sireg obiljezavanja Dana genocida u Srebrenicice tako da ce prisustvovati i komemoraciji zrtava 
genocida u Srebrenici 11. jula ove godine u Potocarima. Preko Ministarstva za ljudska prava i izbjeglice 
i u saradnji sa Fondom UN za stanovnistvo koji radi na unapredjenju prava i jednakih sansi svih zena, 
ljudi i djece 12. jula o.g. ona pocinje realizaciju programa pomoci zenama koje su bile zrtve silovanja i 
seksualnog nasilja za vrijeme rata u BiH. Za 15 godina od rata svega je vodjeno dvadesetak sudskih 
postupaka iako je u ratu pocinjeno desetine hiljada silovanja  i drugih oblika nasilja nad zenama. 
Parlamentarka Bozkurt ce takodjer stvoriti uvid u realizaciju mirovnog projekta UEFA u kojem se djeca 
razlicitih nacionalnosti u BiH kroz igru fudbala bolje upoznaju i druze. 
 
D. Kuric 
 

VISOKO KRALJICINO PRIZNANJE BIVSEM GRADONACELNIKU SARAJEVA                                  
PROFESORU  KEMALU  HANJALICU 

Prof.dr.dipl.ing. Kemal Hanjalic je jucer 29. aprila dobio visoko holandsko kraljevsko odlikovanje ñOficir 
Reda Oranje-Nassauò.  Dr. Hanjalic je poznati profesor i ekpsert za prijenos toplote na Fakultetu 

tehnicke fizike na Tehnickom univerzietu u Delftu. U svom radu bavi se svim oblicima turbulencija, 
modeliranja i kompjuterskih simulacija. Njegovi modeli su svuda u svijetu priznati i primijenjuju se u 

proracunima fluidnih tokova, prijenosu topline i procesima sagorjevanja. 

 

                                             Prof. K. Hanjalic primio visoko priznanje u Delftu 

http://public.bay.livefilestore.com/y1pZvXG7N3iU9dSfIRSTQgHOu_2jZXdHCiYFP0eN1RmReOsgJuLRSoxPyewBm9kAoCMecHTAGgm4xUCdXwF0_IAQg/DSCF6234.jpg?download
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Prof. dr. Hanjalic je posebno zasluzan za rad na drustvenom polju. Bio je dvije godine gradonacelnik 
Sarajeva prije rata a zatim je bio i clan vlade Bosne i Hercegovine u funkciji ministra za nauku i 
tehnologiju. Opsada grada Sarajeva ga je onemogucila da se vrati u svoju Bosnu i Hercegovinu tako da 

je bio profesor na TU Delft od 1995. do 2005. godine. 

Profesor Hanjalic je od ranije nosilac vise pocasti i priznanja. Redovni je clan  Akademije nauka i 
umjetnosti  Bosne i Hercegovine od 1981.godine.  Za naucne rezultate na polju istrazivanja turbulencije 
dodijelejana mu je u Bonu 1992. godine prestizna medjunarodna nagrada Max-Plank . Univerzitet u 
Londonu mu 1998. godine dodjeljuje visoki doktorat (D.Sc)  za originalne i zapazene naucne rezultate. 
Clan je Kraljevske akademije za tehnicke nauke u Velikoj Britaniji (Royal Academy of Engineering) od 
2005. a 2009. je dobio pocasno priznanje Doctorat Honoris Causa na prestiznom francuskom 

Univerzitetu Reims Champagne-Ardenne.   

Akademika prof. dr. Kemala Hanjalica  je Platforma zajednice udruzenja i gradjana Bosne i 
Hercegovine u Holandiji 2005. proglasila za Najpoznatiju licnost godine. Svecanosti urucenja priznanja 
prisustvalo je i nekoliko najblizih saradnika i kolega prof. Hanjalica iz kluba NAUK u Holandiji. Vidi link: 

http://letholandez.blogger.ba/ http://letholandez.blogger.ba/ 

      D. Kuric 

 

UNIVERZITET U EINDHOVENU TOPLO POZDRAVIO PROJEKT BOSANSKIH PIRAMIDA 

 

                                                       Dr.Semir Osmanagic na TU Eindhoven 

Istina o projektu istraģivanja bosanskih piramida se nezaustavljivo ġiri svijetom i onstiļe sve viġe poklonika. 

Na Tehniļkom Univerzitetu u Eindhovenu (TU/e) u NIzozemskoj,gostovao je 21. maja 2010. osnivaļ 

Fondacije "Arheoloġki park: Bosanskapiramida Sunca" dr.sci. Semir Osmanagiĺ. U sveļanoj 

"Plavojdvorani" Univerziteta okupio se veĺi broj studenata i profesora te delegacijaambasade BiH u 

Nizozemskoj da sasluġa predavanje o piramidama u svijetu i novostimau Bosanskoj dolini piramida. 

Osmanagiĺ je najavio promjenu nauļneparadigme svijeta u kojem ģivimo zahvaljujuci izuzetnim 

http://letholandez.blogger.ba/
http://letholandez.blogger.ba/
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arheoloġkimotkriĺima posljednje dvije decenije, a osobito otkriĺemnajveĺeg piramidalnog kompleksa u 

Visokom. 

Nakon dvosatnog predavanja, uslijedila je diskusija u kojoj su studenti postavili veĺi broj pitanja i 

komentara. Profesor emericijus dr. D. Heikens je govorio o svom iskustvu u oblasti hemije i tehnologije 

polimera. On je podsjetio na godine kada je saraĽivao sa dr. Josephom Davitovitsem iz Francuske, koji je 

uzburkao nauļnu javnost dokazima o lijevanju blokova na platou Gize. I premda je nauļna argumentacija 

bila na njegovoj strani, nova tumaļenja su izazvala ogromne otpore struļnjaka koji nisu bili spremni da 

prihvataju nova saznanja. Na kraju je profesor Heikens odao priznanje na pokretanju projekta istraģivanja 

piramida u BiH istiļuĺi da samo slijepi ljudi ne vide neġto ovako oļigledno. 

Interesantno je da je u periodu pripreme ovog predavanja, kojeg je organizirala studentska organizacija 

"Mosaic", bilo pokuġaja da se predavanje zabrani. Naime, dva studenta (jedan iz Indije i jedan iz Grļke) su 

pisali pisma rukovodstvu Univerziteta traģeĺi da se predavanje ne odrģi. Pri tome su prilagali internetske 

linkove i miġljenja ljudi koji nikada nisu bili u Visokom i koji vrve od neistina i nenauļnog pristupa (Rose, 

Hawass, Harding). Ti studenti nisu pominjali u svojim pismima rezultate nauļne konferencije o bosanskim 

piramidama i analize institucija i nauļnika koji su istraģivali u Visokom, a koji dokazuju umjetni karakter 

bosanskih piramida. 

Rukovodstvo Univerziteta je glatko odbilo zahtjev za zabranu i ļak je finansijski podrģalo odrģavanje ovog 

predavanja. 

Zlonamjernost i zavist oduvijek prate progresivno i pozitivno. Tako je od poļetka i ovog projekta. 

Ipak, ovacije na kraju ovog i drugih predavanja su najbolji odgovor ġta veĺina misli. 

 
 
 

ARNHEM 
 

ODRZANA SKUPSTINA PLATFORME BiH UZ MALO PRISUSTVO 
 

 
         Pise: Mujo Midzic 
 
Redovna skupstina PLATFORME BiH u Nizozemskoj odrzana je 27. juna 2010. u Arnhemu   nakon 
vise od godinu dana od izborne, ali uz nedovoljan odziv delegata. Sjednici je bilo prisutno 18 od 51 
registrovanih zastupnika sto je bilo nedovoljno za punovazno odlucivanje. No, da bi se veliki trud ulozen 
u pripremanje sjednice oplodio odluceno je da se radi po predlozenom i usvojenom dnevnom redu, a 
saglasnosti o donijetim odlukama tarzice se naknadno elektronskom postom od odsutnih delegata. 
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Ukoliko se time dobije potrebna vecina sve odluke ce postati punovazne. Naravno ovo se mora uraditi 
vrlo brzo i efikasno jer bi se u suprotnom neka rjesenja delvavirala protokom vremena.  
Sjednicom skupstine predsjedavala je Admira Fazlic, predsjednica PLATFORME vrlo energicno, no 
ponekad i pomalo emotivno. 
 
U proteklom jednogodisnjem periodu upravni odbor samovoljno su napustila dva clana Muhamed 
Metalsi i Resad Hodzic, o cemu je skupstina informisana, a prisutni delegati su usvojili ostavke. 
Upravni odbor do izborne skupstine nece popunjavati ova mjesta vec ce raditi u skracenom sastavu. 
Umesto Metalsija balagajnu ce preuzeti clan upravnog odbora Suada Pasic.  
 
Prisutni su usvojili izvjestaj o radu uprave i njenih organa i tijela za protekli period. Uoceno je  da se 
saradnja rukovodstva Platforme sa Ambasadom B i H treba dovesti na visi nivo, s obzirom na rastuce 
potrebe za tjesnjom saradnjom na razlicitim projektima. Usvojen je i plan aktivnosti za naredni period, 
dok je najvise vremena utroseno u diskusijama o prijedlozima za izmjene i dopune Statuta Platforme 
BiH te usvajanje Pravilnika i Poslovnika o radu Skupstine.  
 
U dugoj raspravi (na momente i veoma zucnoj koja je prelazila cak i okvire pristojnog ponasanja od 
strane pojedinih ucesnika) najvise se sporilo oko toga ko moze biti clan Platforme BiH i delegat 
Skupstine? Komisija za dopunu osnivackih i radnih dokumenata predlozila je (ali odlukom dva prema 
jedan) da clanice mogu biti samo ona udruzenja ili organizacije koja su registrovana kod nadleznih 
vlasti (K v K) i to najmanje sest mjeseci prije prijema u Platformu dok se na skupstini ovome usprotivila 
vecina clanova. Nadjeno je kompromisno rjesenje te ce tako kao i do sada clanice Platforme i delegati 
skupstine moci biti i one grupe gradjana koji su evidentirani i mimo drzavnih organa.  
 
Zakljuceno je takodjer da se  izmjene i dopune Statuta ne vrse nego da nadlezna komisija do naredne 
skupstine pokusa postojece dosta kontraverzne i, kako je ocijenjeno, nepotrebne prijedloge za dopune i 
izmjene Statuta  ugradi  u odredbe usvojenog Pravilnika.  
 

 

 
Clanovi Skupstine Platforme BiH u Arnhemu 

 
Ovom prilikom je jednoglasnom odlukom prisutnih prihvaceno clanstvo u Platformi BiH dva nova 
bosanskohercegovacka udruzenja: SABA (Stichting Amsterdamse Bosnische activisten) i  SEDRA iz 
Rotterdama. 


